
 

Protokół Nr III/2018 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 14 grudnia 2018 roku 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 14.00  otworzył III/2018 

sesję Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, pracowników Urzędu Gminy, radnych oraz 

sołtysów przybyłych na sesję. Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że w sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad oraz podejmowania 

prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady.  

7. Informacje z realizacji wniosków z poprzedniej sesji. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia gminnego programu osłonowego w zakresie do-

żywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, Moduł 1 i 2.  

10.   Podjęcie uchwały w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

nieodpłatnego przyznania pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup po-

siłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019- 2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określania zasad zwrotu wydatków poniesionych za świadcze-

nia z pomocy społecznej na pomoc w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup po-

siłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób  i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023. 

12. Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu 

Gminy Wolanów oraz trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozli-

czania. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019 – 2021. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowa-

dzania ścieków na terenie gminy Wolanów w celu przekazania go do zaopiniowania orga-

nowi regulacyjnemu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Wolanów z organi-

zacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku pu-

blicznego na 2019 rok.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem części nieruchomości 

zabudowanej położonej w miejscowości Wolanów, ul. Radomska 20  jej dotychczasowemu 

Najemcy.    

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji. 

19. Wolne wnioski i informacje.  

20. Zamknięcie obrad.  

Następnie poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. W głosowaniu jawnym porządek 

obrad został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy Wolanów.  

   



Ad. 3  

Do protokołu z obrad poprzedniej sesji nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. W głosowaniu 

jawnym protokół Nr II/2018 z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 23 listopada 2018 roku został 

przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 4 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Diana Gibała poinformowała, że spotkanie 

komisji odbyło się w dniu 7 grudnia, na którym  wybrany został Pan Marek Kraszewski na zastępcę 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Komisja zajmowała się opiniowaniem projektów uchwał 

przygotowanych na sesję Rady Gminy Wolanów. Analizowano również projekt budżetu na 2019 

rok, w wyniku czego wysunięta została opinia do budżetu. Zajmowano się także pismem, które 

wpłynęło do Rady Gminy Wolanów.     

 Następnie Pani Jolanta Gutkowska Przewodnicząca  Komisji Oświaty Kultury Sportu  

i Zdrowia poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 7 grudnia wybrano zastępcę przewodniczącego 

Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia Pana Marka Małysę. Zajmowano się analizą materiałów 

przygotowanych na sesję Rady Gminy. Opiniowano również projekt budżetu gminy na 2019 rok.   

W sprawach różnych Komisja zajęła się pismem, które wpłynęło obok Wójta, także do Rady Gminy 

Wolanów.  

Pan Mirosław Furczyński Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Po-

rządku Publicznego, poinformował, że członkowie  spotkali się na posiedzeniu w dniu 6 grudnia, na 

którym wybrano na zastępcę przewodniczącego Komisji Pana Andrzeja Szatana. Wszystkie przed-

stawione projekty uchwał zostały zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie przez członków Komisji.  

Zajmowano się również projektem uchwały budżetowej na 2019 rok. Wysunięte zostały zmiany do 

prowizorium budżetowego. Zajmowano się także pismem, które wpłynęło do Rady Gminy. 

Pan Czesław Gac Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów  

poinformował, że członkowie komisji spotkali się na posiedzeniu w dniu 6 grudnia, na którym wy-

brano na zastępcę przewodniczącego Komisji Panią Barbarę Pucuła. Wszystkie przedstawione pro-

jekty uchwał zostały zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie przez członków Komisji.  Zajmowano 

się również projektem uchwały budżetowej na 2019 rok.  Wysunięto zmiany do prowizorium bu-

dżetowego.  Zajmowano się także pismem, które wpłynęło do Rady Gminy. 

 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie z pracy między sesjami przedstawiła Pani Ewa Markowska – Bzducha Wójt 

Gminy Wolanów następującej treści: 

„Od 1 grudnia jak Państwo wiedzą na podst. porozumienia z Urzędem Gminy Jastrzębia powróciła 

do pracy w naszym urzędzie na stanowisko sekretarza Pani Małgorzata Szczepaniak.   

Od ostatniej sesji: 

Rozpocznę od problemów zgłoszonych przez Państwa na poprzedniej sesji: 

1) Zgłoszony przez Pana Marka Ferensa problem gałęzi przy drodze gminnej na Kolonii Wo-

lanów – gałęzie zostały usunięte a gałęzie topoli znajdujące się pomiędzy liniami sieci ener-

getycznej zostaną usunięte w przyszłym tygodniu przez firmę specjalizującą się w tym za-

kresie. 

2) Zgłoszony przez Pana Marka Kraszewskiego problem z drogą w miejscowości Rogowa  

i brakiem dojazdu do jednej posesji – 6 grudnia podpisaliśmy akt notarialny potwierdzający, 

że KOWR przekazuje nieodpłatnie gminie Wolanów działkę stanowiącą tę drogę i już zleci-

liśmy uprawnionemu geodecie wyznaczenie tej drogi, co będzie miało miejsce w najbliż-

szym czasie i o czym strony zostaną poinformowane. 

3) Zgłoszony przez Panią Dorotę Towarek problem bezpiecznego wysiadania dzieci w miej-

scowości Kolonia Wawrzyszów z autobusu szkolnego – w porozumieniu z mieszkańcami  

i powiatowym zarządem dróg już rozpoczęliśmy prace zmierzające do budowy zatoki przy-

stankowej umożliwiającej bezpieczne wsiadanie i wysiadanie dzieci. 



Odbyłam kilka spotkań w sprawie dofinansowania inwestycji na terenie naszej gminy, które mam 

nadzieję zaowocują otrzymaniem dofinansowania. 

Odbyłam kilka spotkań w sprawie funkcjonowania kanalizacji w naszej gminie – z wójtem gminy 

Wieniawa, z wójtem Przytyka oraz z Prezesem Wodociągów Miejskich - sprawa wymaga szeregu 

rozmów, wiążących z przyszłością naszej gospodarki wodno-ściekowej. W tym zakresie usunęli-

śmy awarię w przepompowni wody w Garnie. A także zaoszczędziłam  9580 zł na rozliczeniach z 

gminą Wieniawa z tytułu ponadnormatywnych ilości ścieków.  

Odbyłam spotkania z powiatowym, miejskim oraz wojewódzkim zarządem dróg dotyczące budowy 

dróg powiatowych i drogi wojewódzkiej na terenie naszej gminy oraz budowy odcinka 150 m łą-

czącego drogę powiatową Franciszków-Podlesie z ulicą Małcużyńskiego. Rezultatem tych rozmów 

proponowane przeze mnie zmiany do budżetu, które omawialiśmy na komisjach, m.in. związane z 

remontem drogi wojewódzkiej. W zakresie dróg udało się również zażegnać problem brakujących 

przepustów przy drodze powiatowej. 

Wobec kończącej się z końcem roku umowy  - wynegocjowałam lepsze warunki umowy z ban-

kiem, tj. 1% od środków gromadzonych na rachunkach bieżących. Co powinno przynieść dodatko-

we dochody dla budżetu gminy. 

W związku z faktem zgłoszenia przez Pana Leśniczego problemów z kornikiem w lesie należącym 

do gminy odbyłam spotkanie w lasach państwowych – konkluzja jest taka, że będziemy musieli 

wyciąć drzewa zaatakowane kornikiem i usunąć je z lasu.  

Przekazaliśmy uwagi i postulaty mieszkańców do inwestora oraz wykonawcy drogi ekspresowej S-

7. Jednocześnie planujemy zorganizowanie spotkania w tej sprawie z udziałem mieszkańców w 

styczniu.  

Dokonaliśmy oględzin przejścia przez tory w miejscowości Mniszek, dla uporządkowania tego 

przejścia skierowaliśmy pismo do KOWR z prośbą o nieodpłatne przekazanie działki umożliwiają-

cej organizację przejścia. Kwestię tej działki poruszyliśmy podczas spotkania z przedstawicielem 

KOWR i wydaje się, że sprawa przekazania powinna zakończyć się dla gminy pomyślnie. 

Podejmowane są również liczne prace związane z bieżącym funkcjonowaniem urzędu, kończącymi 

się umowami zewnętrznymi, które analizujemy. 

Ponadto trwają przygotowania do spotkania wigilijnego, które odbędzie się w niedzielę o 15.30 

przed urzędem gminy. Jednocześnie zwróciła się do nas mama chorego na serce 4 letniego chłopca 

z Franciszkowa  prośbą o pomoc w zbiórce pieniędzy na operację w Niemczech. W związku z po-

wyższym bardzo proszę o przychylenie do się do inicjatywy zbiórki pieniędzy podczas gminnego 

spotkania wigilijnego.”   

Ad. 6 

Sekretarz Gminy  Małgorzata Szczepaniak przedstawiła informację z realizacji uchwały 

Rady Gminy. 

W ramach nadzoru prawnego do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w  

Radomiu przesłano uchwałę:   

 Nr II/14/2018 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego, 

Natomiast do Wojewody Mazowieckiego przesłano uchwały:  

 Nr  II/2/2018 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Wolanów, 

 Nr  II/3/2018 w sprawie  powołania Komisji Rewizyjnej, 

 Nr  II/4/2018 w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 

 Nr II/5/2018 w sprawie powołania komisji stałej Rady Gminy – Komisji Rozwoju Gospo-

darczego Budżetu i Finansów oraz ustalenia przedmiotu jej działania, 

 Nr  II/6/2018 w sprawie wyboru przewodniczącego komisji stałej Rady Gminy - Komisji 

Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów, 

 Nr  II/7/2018 w sprawie powołania komisji stałej Rady Gminy – Komisji Oświaty Kultury 

Sportu i Zdrowia oraz ustalenia przedmiotu jej działania, 

 Nr  II/8/2018 w sprawie wyboru przewodniczącego komisji stałej Rady Gminy - Komisji 

Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia, 



 Nr II/9/2018 w sprawie powołania komisji stałej Rady Gminy – Komisji Rolnictwa Ochrony 

Środowiska i Porządku Publicznego oraz ustalenia przedmiotu jej działania, 

 Nr  II/10/2018 w sprawie wyboru przewodniczącego komisji stałej Rady Gminy – Komisji 

Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, 

 Nr  II/11/2018 w sprawie powołania komisji Skarg Wniosków i Petycji, 

 Nr  II/12/2018 w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji, 

 Nr  II/13/2018 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Wolanów, 

 Nr II/15/2018 w sprawie wyrażenia zgody na  zawarcie umowy użyczenia na część nieru-

chomości położonej w obrębie Kolonia Wawrzyszów, oznaczonej jako działka ewidencyjna 

Nr 66/2  z przeznaczeniem na cele rekreacyjno – turystyczne, 

 Nr II/16/2018 w sprawie wprowadzenia zmian w składzie osobowym  Rady Społecznej przy 

Samodzielnym Publicznym Zakładzie  Opieki Zdrowotnej  w Wolanowie, 

 Nr II/17/2018 w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do Zgromadzenia Związku Gmin 

„Radomka”, 

podjęte na sesji w dniu 23  listopada 2018 roku. 

Do Redakcji Dziennika Urzędowego Województwa Mazowieckiego przesłano uchwałę:  

 Nr II/14/2018 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego, 

która została opublikowana w dniu 5 grudnia 2018 r. pod pozycją 11868 

Ad. 7 

Wnioski z poprzedniej sesji zostały omówione w pkt 6.  

 

Ad. 8 

Radny Pan Marek Małysa złożył pisemne zapytanie odnośnie wydawanych decyzji przez 

GOPS w Wolanowie dotyczących świadczeń pielęgnacyjnych dla opiekunów osób dorosłych 

(zapytanie radnego w załączeniu). 

 

Ad. 9  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie usta-

nowienia gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023, Moduł 1 i 2. 

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

W głosowaniu  jawnym uchwała Nr III/18/2018 w sprawie ustanowienia gminnego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, Moduł 1 i 2 

została przyjęta jednogłośnie, 15 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie pod-

wyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do nieodpłatnego przyznania pomocy w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019- 2023. 

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

W głosowaniu  jawnym uchwała Nr III/19/2018 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do nieodpłatnego przyznania pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019- 

2023 została przyjęta jednogłośnie, 15 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie okre-

ślania zasad zwrotu wydatków poniesionych za świadczenia z pomocy społecznej na pomoc w for-



mie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób  i rodzin objętych wieloletnim rządowym progra-

mem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

W głosowaniu  jawnym uchwała Nr III/20/2018 w sprawie określania zasad zwrotu wydatków 

poniesionych za świadczenia z pomocy społecznej na pomoc w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób  i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019-2023 została przyjęta jednogłośnie, 15 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad 

udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu Gminy Wolanów oraz trybu postępowania w 

sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania 

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

W głosowaniu  jawnym uchwała Nr III/21/2018 w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym 

dotacji celowej z budżetu Gminy Wolanów oraz trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji  

i sposobu jej rozliczania została przyjęta jednogłośnie, 15 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019 – 2021. 

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

W głosowaniu  jawnym uchwała Nr III/22/2018 w sprawie Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2019 – 2021 została przyjęta jednogłośnie, 15 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok. 

 

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

W głosowaniu  jawnym uchwała Nr III/23/2018 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

2019 rok została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie przy-

jęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Wolanów 

w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

W głosowaniu  jawnym uchwała Nr III/24/2018 w sprawie przyjęcia projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Wolanów w celu przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Programu współpracy Gminy Wolanów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2019 rok.  

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 



W głosowaniu  jawnym uchwała Nr III/25/2018 w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Gminy Wolanów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2019 rok została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie wy-

rażenia zgody na oddanie w najem części nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości 

Wolanów, ul. Radomska 20  jej dotychczasowemu Najemcy. 

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

W głosowaniu  jawnym uchwała Nr III/25/2018 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem 

części nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Wolanów, ul. Radomska 20  jej 

dotychczasowemu Najemcy została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 18 

Na ostatniej sesji  nie wpłynęły interpelacje. 

 

Ad. 19 

W wolnych wnioskach zabrał głos sołtys sołectwa Garno Pan Krzysztof Siara z zapytaniem, 

czy można byłoby dopisać także sołtysów w punkcie porządku obrad – interpelacje i zapytania rad-

nych. Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski w odpowiedzi poinformował, że w mo-

mencie prac nad statutem dana kwestia będzie analizowana. Kontynuując ww. temat Przewodniczą-

cy Rady podkreślił, że jeśli ktoś z sołtysów chce zabrać głos w ww. punkcie zawsze jest mu udzie-

lany. 

Sekretarz Gminy Pani Małgorzata Szczepaniak poinformowała o Komunikacie Prezesa Kra-

jowej Izby Kominiarzy do właścicieli i zarządców budynków  w związku z rozpoczęciem sezonu 

ogrzewczego 2018/2019 o obowiązkach związanych z bezpiecznym użytkowaniem przewodów 

kominowych. Poprosiła o rozpropagowanie ww. informacji poprzez wywieszenia na tablice ogło-

szeń w swoich sołectwach. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski  przypomniał o obowiązku złożenia 

oświadczeń majątkowych przez wszystkich radnych. 

 Następnie Pani Ewa Markowska – Bzducha Wójt Gminy Wolanów zaprosiła 

wszystkich obecnych wraz ze swoimi rodzinami na wigilię pod gwiazdami, która odbędzie się w 

dniu 16 grudnia 2018 roku o godz. 15.30  przed budynkiem Urzędu Gminy. W danym dniu będzie 

prowadzona również kwesta na rzecz czteroletniego chłopca, który czeka na operację serduszka.  

 

Ad. 20 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 14.55 zamknął III/2018 sesję Rady Gminy 

Wolanów.  

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek     Jacek Murawski 

 

 


